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Albufera’. A més, va fer un re-
pàs per tots els projectes futurs 
com és la millora de la Torre 
Musulmana o el Port de Silla, 
la creació d’un carril bici fins al 
llac i l’adquisició dels jaciments 
arqueològics del municipi, en-
tre molts altres.

El segon col·loqui va ser pro-
tagonitzat per la directora del 
Parc Natural de l’Albufera, Pa-
loma Mateache, ‘Valors turís-
tics i culturals del ParcNatural 
de l’Albufera. Anàlisi DAFO’. Ma-
teache va començar la seua in-
tervenció fent referència a la 
conferència inaugural del pro-
ductor Ximo Pérez, perquè se-
gons la seua directora, “el Parc 
Natural ha fet el possible per afa-
vorir les produccions cinemato-
gràfiques”. En la seua interven-
ció, va fer un recorregut per les 
fortaleses, febleses, oportuni-
tats i amenaces que suposa el 
turisme en el paratge. Va expli-
car la falta d’informació o l’estat 
de conservació de la pròpia des-
tinació turística, cosa que cal mi-

llorar si es vol atraure visitants, 
sobretot, per part dels ens pú-
blics i de la societat.

En aquesta taula, també va 
participar un membre de la 
Junta Directiva del Club Espor-
tiu Saladar de Silla, Javier Fe, 
una intervenció sota el nom 
‘La integració de la família, oci 
i esport en el Parc’. Fe va fer 
un resum per la història de les 
instal·lacions que sempre s’han 
preocupat per integrar-se dins 
del medi natural on es troben, 
a més de potenciar l’educació 
dels famílies del club amb la na-
turalesa.

Finalment, va intervindre el 
president de l’Associació Cultu-
ral Vela Llatina de Silla, Batiste 
Granero, qui va parlar sobre ‘Ve-
la Llatina i Turisme’ una tradi-
ció en creixement i que intenta 
atraure els turistes a la zona però 
perquè gaudisquen del parat-
ge d’una manera diferent. “Som 
una xicoteta associació de gent 
molt gran”, explicava Granero, 
una associació amb més de 100 

membres, que intenta acostar la 
seua afició a la població. 

tURISmE ORNItOLògIC
Després d’un descans, es va re-
prendre l’acte amb la Taula Se-
gona que portava per títol ‘Sos-
tenibilitat al Parc Natural de 
l’Albufera’. El primer a prendre 
protagonisme va ser el delegat 
de SEO Birdlife en la Comunitat 
Valenciana, Mario Giménez, per 
a parlar sobre ‘El repte del tu-
risme de natura a l’Albufera: en-
tre l’oportunitat i el problema’. 
El conferenciant va començar 
al·ludint que no cal oblidar que 
“estem en un parc natural, ni en 
un plat de cinema, ni en una zo-
na de vela, es pot fer, però no cal 
perdre de vista el parc natural” 
pel que l’objectiu és “conservar 
i mantindre l’ecosistema natu-
ral”. Segons Giménez, el repte 
és crear activitats econòmiques 
compatibles amb el grau de pro-
tecció, per tant, destaca que “ca-
ben molts tipus de turistes, però 
es requerix gent que aprecie el 

bon estat de la naturalesa” i que 
exigisca la correcta conservació.
El segon ponent va ser el direc-
tor en Geografia i Cicloturista, 
Paco Tortosa, qui va tractar ‘El 
cicloturisme d’alforges, Eurove-
lo, al PN de l’Albufera i Silla’. Va 
començar el seu col·loqui ex-
plicant que “no hi ha futur per 
al turisme en l’Albufera”. Tor-
tosa exposà que el seu avenir 
s’hauria de regir per una agri-
cultura ecològica en la zona i 
la restricció de la mobilitat dels 
vehicles amb motor al parc na-
tural, podent accedir només a 
ell veïns i propietaris. Durant la 
seua participació, també va ha-
ver-hi espai per a parlar del ci-
cloturisme, ara com ara nul a 
nivell nacional enfront del des-
envolupament d’aquesta oferta 
en la resta del continent com la 
Xarxa Eurovelo, una composició 
de 15 rutes que es distribueixen 
per tota la zona europea.

FUtUR DE L’ALBUFERA
Va tancar la Taula Segona el 
regidor delegat de Conserva-
ció d’Àrees Naturals i Deve-
sa-Albufera, Sergi Campillo, 
de Compromís, amb el lema 
‘Reptesde futur a l’Albufera’. 

En la seua ponència va co-
mençar parlant de la fragilitat 
del Parc Natural i de totes les 
qüestions que s’han de treba-
llar per a protegir-la com la re-
cuperació i renovació de l’aigua, 
la sostenibilitat agrària i el ca-
mí cap a una agricultura ecolò-
gica, reduir la contaminació lu-
mínica i la cooperació entre els 
diferents municipis per a pro-
tegir el paratge, perquè “tants 
problemes no poden resoldre’s 
sols”, cal afrontar-los entre tots.

Va concloure les jornades, el 
secretari autonòmic de Turis-
me, Francesc Colomer, qui va 
destacar la importància de tro-
bades d’aquest calat on es posen 
idees en comú per a protegir “es-
ta icona” com és l’Albufera on es 
pot crear un “espai alternatiu” 
allunyat de les tradicionals ciu-
tats abarrotades de turistes. Co-
lomer va parlar de la necessitat 
de “reinventar-nos i saber iden-
tificar el que ens faça diferents” 
dins d’este món globalitzat per-
què “ningú ens faça inferiors”. Per 
això cal “construir projectes de 
col·laboració i cooperativisme” 
perquè “junts som imparables”.

 nmaría ventura | SILLA
El Periódico de Aquí organitzà 
les III Jornades del Parc Natural 
de l’Albufera, un esdeveniment 
que va tindre lloc per primera 
vegada en la localitat de Silla, en 
el Club Esportiu Saladar, un en-
clavament integrat dins del pa-
ratge natural. En aquest acte es 
van donar cita autoritats políti-
ques com l’alcalde de Silla, Vi-
cente Zaragozá, el regidor de 
Turisme del municipi, Iván 
Cuenca o l’ex diputada autonò-
mica, Graciela Ferrer, entre al-
tres. No va voler perdre’s aques-
ta cita el director de la Fundació 
de Turisme de València, Toni 
Bernabé ni Francesc Colomer, 
secretari autonòmic de Turis-
me.

CREIEm EN L’ALBUFERA
Les jornades van començar al 
principi de la vesprada. El pri-
mer a prendre la paraula, va ser 
el director de El Periódico de 
Aquí, Pere Valenciano, qui des-
prés de fer un recorregut sobre 
la capçalera editorial va parlar 
de la importància de recolzar un 
parc natural tan destacable dins 
de la Comunitat València com 
és l’Albufera. “Ens agrada, per-
què creiem en el seu potencial 
i per ser un referent mediam-
biental”, explicava Valenciano. 
Va introduir l’interés de conver-
tir aquest esdeveniment en una 

cita itinerant entre les diverses 
localitats que voregen el llac. En 
aquesta edició, el periòdic va vo-
ler debatre sobre els avantatges 
i conseqüències que pot com-
portar potenciar el turisme en 
el medi ambient de l’Albufera, 
un lloc que cal posar en valor 
perquè és “patrimoni de tots” 
en paraules del director del mi-
tjà de comunicació.

Després de la intervenció 
de Valenciano, el director de la 
Fundació de Turisme València, 
Toni Bernabé, va fer un discurs 
per a reflectir que la compatibi-
litat entre el medi ambient i el 
turisme és possible, però sem-
pre des de la necessitat de ser 
respectuosos amb aquest patri-
moni natural i diferent.

A continuació, va prendre la 
paraula l’alcalde de Silla, Vicente 
Zaragozá, qui va voler remarcar 
que durant anys se li ha donat 
l’esquena a aquesta joia natu-
ral, però que és hora de “donar-
li la volta, promocionant un tu-
risme sostenible i no agressiu”. 
L’important és atraure visitants 
que “aprecien la tradició” i que 
busquen en l’Albufera “vivèn-
cies i experiències”. Igual que 
Bernabé, l’alcalde del municipi 
amfitrió, va agrair al periòdic el 
seu “amor” pel paratge natural 
i perquè “aquestes jornades se-
guisquen per a posar en valor a 
l’Albufera”.

ALBUFERA I CINEmA
Com a novetat a altres anys, El 
Periódico de Aquí va realitzar 
una xarrada inaugural amb el 
conseller delegat de Trivision, 
Ximo Pérez, sota el nom ‘De Ca-
ñas y Barro a El Embarcadero: 
l’Albufera com lloc de rodatges’. 
Pérez va fer un recorregut his-
tòric per les produccions més 
emblemàtiques dins del parc na-
tural, des de ‘Cañas y Barro’ fins 

a ‘L’Alqueria Blanca’ i la més ac-
tual, ‘El Embarcadero’. Pérez va 
voler posar en valor l’Albufera 
com una destinació perfecta per 
als rodatges, a més dels bene-
ficis econòmics i laborals que 
reportaria a la zona, un model 
que ja han seguit Canàries, Na-
varra o Andalusia que hauria 
d’imitar la Comunitat Valencia-
na, afavorint l’agilitat en els trà-
mits, creant un mapa de localit-

zacions i la implantació d’una 
oficina de captació de rodatges. 
Perquè en paraules del mateix 
Pérez l’Albufera és un lloc per-
fecte per “l’espai, la seua foto-
grafia, el seu clima i els seus ca-
pvespres”.

SILLA éS ALBUFERA
A mitja vesprada donava co-
mençament la Taula Prime-
ra sobre ‘El Potencial turístic 

al ParcNatural de l’Albufera’. 
El primer a intervindre va ser 
el regidor de Turisme de Si-
lla, Iván Cuenca, sota el lema 
‘Turisme-Silla, apostant pel 
futur’ on va fer un recorregut 
per totes les labors turístiques 
que s’han posat en marxa en 
la localitat durant la legislatura 
com parlar amb els agents tu-
rístics per a promocionar la zo-
na o la reinauguració del punt 
d’informació turístic. Cuenca 
va aprofitar l’ocasió per a pre-
sentar la nova marca visual de 
la localitat sota el lema ‘Silla és 

tURISmE

El director de EPDA, Pere Valenciano i els conferenciants de la Taula Primera. / pLácIDo gonzáLEz
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Colomer amb Zaragozà i Cuenca amb la nova imatge de Silla. / pLácIDo gÓnzALEz

L’Albufera és un lloc per-
fecte per L’espai, la seua 
fotografia, el seu clima i 
els seus capvespres”

XimO péRez
Productor de ‘Cañas y Barro’

‘ L’objectiu es 
conservar i mantindre 
l’ecosistema natural 
i els seus valors 
paisatgístic. El 
repte es crear un 
activitat econòmica 
compatible amb el 
grau de protecció”

mARiO giménez
SEO Bridlife Comunitat VLC

‘

La Vela Latina 
som una xicoteta 
associació de gent 
molt gran; un bon 
argument per atraure 
el turisme familiar”

bATiSTe gRAneRO
Presidente Vela Latina de Silla

‘Durant anys se li ha 
donat l’esquena a 
aquesta joia natural, 
però és hora de 
donar-li la volta”

ViCenTe zARAgOzÀ
Alcalde de Silla

‘

Un parc natural no cal 
deixar que s’asseque, 
cal donar-li vida i gau-
dir-lo des de la respon-
sabilitat”

iVán CUenCA
Regidor de Turisme de Silla

‘
Volem un turista 
que vulga lluitar 
per el benefici del 
parc. Fomentem i 
canalitzem el turisme”

pALOmA mATeACHe
Dir. Parc Natural l’Albufera

‘ Cal potenciar el 
cooperativisme entre 
els municipis per 
protegir el paratge, 
perquè, tants 
problemes no poden 
resoldre’s sols”

SeRgi CAmpiLLO
Regidor Conservació d’Àrees 
Naturals de València

‘La compatibilitat entre 
el medi ambient i el 
turisme és possible, 
però sempre des de 
la necessitat de ser 
respectuosos”

TOni beRnAbé
Dir. de la Fund. de Turisme VLC

‘

Ens agrada-l’Albufera- 
perquè creiem en 
el seu potencial i 
per ser un referent 
mediambiental”

peRe VALenCiAnO
Dir. de EPDA

‘

El nostre club 
deu ser un espai 
de convivéncia, 
recreativa, familiar, 
de oci y aprendizatje 
amb respecte al medi 
ambient”

jAVieR fe
Membre de la Junta El Saladar

‘ Reinventar-nos i 
saber identificar el 
que en faça diferents 
dins d’este món 
globalitzat”

fRAnCeSC COLOmeR
Secretari Autonòmic de Turisme

‘
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